

မြန်မာပြည်သို့ သာသနာခရီး

On a Mission Path to the Old Burma

၂၀၂၂ “သက်သေခံအများရှိသည်နှင့် ငါ့ထံ၌ကြားရပြီးသော အရာတို့ကို၊ သစ္စာနှင့်ပြည့်စုံ၍ သူတပါးတို့ကို သွန်သင်ခြင်းငှါ၊ တတ်စွမ်းနိုင်သော သူတို့၌ အပ်ပေးလော့။”



MYANMAR

အရာခပ်သိမ်းကို အုပ်စိုးတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကြောင့် Rev Jack Sin, Angie, Kin Kheng နှင့် Phaw - ကျွန်ုပ်တို့ လေးဦးသည် Masters in Ministry Program ၏ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သည့် Church History (II) ကို Myanmar Theological Seminary ၌ သင်ကြားဖို့ရန် မြန်မာနိုင်ငံသို့ 2023 ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ 2 ရက်နေ့မှ 7 ရက်နေ့အထိ မစ်ရှင်ခရီး သွားကြသည်။ ကျမ်းစာကောလိပ်များနှင့် ကလေးများအတွက် စာအုပ်များ၊ ပစ္စည်းများ၊ စာရေးကိရိယာများ၊ အဝတ်အစားများ၊ ဗီတာမင်များနှင့် အခြားလက်ဆောင်ပစ္စည်း (အလေးချိန် စုစုပေါင်း ၁၂၀ ကီလိုဂရမ်) ကို ယူဆောင်ခဲ့သည်။ Rev Salai နဲ့ John Ling တို့ဟာ လေဆိပ်မှာ ကျွန်တော်တို့ကို ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၅၄-သန်း ခန့်ရှိသော်လည်း ဧဝံဂေလိတရားကို မကြားရသေးသော မျိုးနွယ်စုများတွင် ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်လာသူ ၆ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် SHBPC အသင်းတော် စတင်ကတည်းက မြန်မာပြည်၌ မစ်ရှင်များတွင် ပါဝင်ခဲ့ပြီး ဘုရားလမ်း ပြသည့်အတိုင်း ဤနေရာရှိ အသင်းတော်များနှင့် ကျမ်းစာကောလိပ်များသို့ ဆက်လက်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။



Myanmar Theological Seminary ၌ သင်ကြားပို့ချခြင်း (နေရာ- Hosanna Bible College)



နေ့စဉ် 7 နာရီ သင်ကြားရန် လိုအပ်သော ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးနှင့် ခေတ်သစ်အသင်း တော်သမိုင်းမှ အရေးကြီးသောဖြစ်ရပ်များနှင့် သင်ခန်းစာများကို MMin Program ၏ (30 hours) သင်တန်းတွင် သင်ကြားပေးသော သင်းအုပ်ဆရာ၏ ခွန်အားနှင့် ဉာဏ်ပညာ အတွက် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပါသည်။

ကျောင်းသား ၁၀ ဦးသည် နေ့စဉ် ဉာဏ်စမ်းစာမေးပွဲများ ဖြေဆိုကြ ပြီး နောက်ဆုံးနေ့တွင် နောက်ဆုံး စာမေးပွဲကိုလည်း ဖြေဆိုကြ သည်။ သင်တန်း၏ တစ်စိတ်တစ် ပိုင်းဖြစ်သော assignment ရေး ရန်နှင့် စာဖတ်မှတ်တမ်းကို ပြီးမြောက်ရန် ကြိုးစာကြသည်။



သင်းအုပ်ဆရာများထဲမှ တစ်ဦးသည် သင်တန်းတက် ရန် နာရီပေါင်းများစွာ (နာရီ ၂၀ ခန့်) ဘတ်စ်ကားစီးပြီး လာသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ အသင်းတော်အပတ်စဉ် ဆုတောင်းခြင်းအစည်း အဝေးကိုတက်ရောက်သော တရားဟောဆရာ Myitta သည် မိမိကိုယ်ကို မြှင့်တင်ရန် သင်တန်းကိုလည်း တက်နိုင်ခဲ့သည်။

ဤမြန်မာသင်းအုပ်ဆရာ/တရားဟောဆရာများသည် ပြုရန်အတွက် အသုံးဝင်သော ရောင်စုံဘောပင်

သူတို့၏ကျမ်းစာများကို အမှတ်အသား ၄ ရောင်ပါသည့် စာရေးကိရိယာများ

ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။ နောက်ဆုံးနေ့တွင်၊ သူတို့အား ဘုရားသခင်နှုတ်ကပိဋ်တော် သင်ယူမှုကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် အားပေးရင်း စာရေးကိရိယာအစုံများကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။



တရားဆရာတချို့သည် တရားဟောသည့်အချိန် ဝတ်လို့ရတဲ့ ဝတ်စုံကိုရလို့ ဝမ်းသာပီတိဖြစ် ကြသည်။ ဒါတွေအားလုံးကို စင်ကာပူမှာရှိတဲ့ ညီအကိုတွေက လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ဝတ်စုံများသည် အတိအကျ လိုက်ဖက်မှု မရှိနိုင်သော်လည်း လိုချင်နေကြဆဲဖြစ်ပြီး ဝတ်စုံများကို လက်ခံရရှိသည့်အတွက် အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိ ပါသည်။ ဒီအင်္ကျီတွေက ဈေးကြီးပြီး တော်တော်များများ က ကိုယ့်အတွက် ဝယ်ဖို့ မတတ်နိုင်ဘူး။ ဤသင်းအုပ် ဆရာများနှင့် တရားဟောဆရာများအား သူတို့၏ဓမ္မအ မှုအတွက် လိုအပ်သောအရာများကို ပေးခဲ့ကြသော ဓမ္မမိတ်ဆွေအားလုံးအတွက် ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူး တော်ကို ချီးမွမ်းပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ သာသနာ့ကွင်းများ ဌာလိုအပ်သော တရားဟောဆရာ များနှင့် ဓမ္မအမှုတော်ဆောင်များ မွေးထုတ်ပေးသော Rev Timothy Khobal မှ လွန်ခဲ့သည့် 12 နှစ်က တည်ထောင်ခဲ့သော Hosanna Bible College တွင် ဒီအကြိမ် MMin သင်တန်းကို ကျင်းပခဲ့ သည်။ ၎င်းဓမ္မကောလိပ်တွင် လက်ရှိ (B.Th) ဘွဲ့ကို ဆည်းပူး နေကြသော အမျိုးသားနှင့် အမျိုးသမီးကျောင်းသား အားလုံးပေါင်း (၂၆) ဦးရှိသည်။ Angie နှင့်အဖွဲ့သည် B.Th ကျောင်းသားများအား အင်္ဂလိပ် Gospel သီချင်း အနည်းငယ်ကို သင်ကြားပေးသည်။ ကျောင်းသူကျောင်းသားများသည် အဆာပြေမှုများ၊ လက်ဆောင် ပစ္စည်းများနှင့် အဝတ်/အိတ်/ဦးထုပ်များ ရရှိသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာဖြစ်ခဲ့ကြသည်။



ကျောင်းသားအများစုသည် ငွေကြေးအခက်အခဲ ရှိသော ချင်းမျိုးနွယ်စုမှ လာကြသည်။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်၌ ချစ်ခြင်းမေတ္တာဟူ မှုကား ဤအပြုအမူများသည် သူတို့စိတ်နှလုံး အတွက် ကောင်းချီးများစွာနှင့် အားပေးမှုကို ယူဆောင်လာခြင်းဖြစ်သည်။



ကောလိပ်ရှိ ကျောင်းသားများသည် ဟင်းသီး ဟင်းရွက်၊ ရိုးရိုးဟင်းချို၊ ငရုတ်သီးထောင်းနှင့် ထမင်းကို နေ့စဉ် စားသုံးရကြောင်း မစ်ရှင်အဖွဲ့မှ သိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် နောက်ဆုံးညတွင် အထူးဟင်းပွဲအဖြစ် ကြက်ကင် ၅ ကောင် ကို ဝယ်ရန် အဖွဲ့သားတစ်ဦးထံမှ ရရှိခဲ့သည်။

ထမင်း၊ ဆီ၊ ကြက်ဥနှင့် အသားများကို တစ်လခန့် ထောက်ပံ့ရန်အတွက် ကျောင်းအုပ်ကြီး Rev Solomon အား ဒေါ်လာ ၅၀၀ ကိုလည်း မေတ္တာလက်ဆောင်အဖြစ် ပေးအပ်ခဲ့သည်။

Rev Solomon သည် SHBPC မှထုတ်ဝေသော ကူးစက်ရောဂါ (Covid-19) စာအုပ်နှင့် သူတို့၏ကောလိပ်စာကြည့်တိုက်အတွက်



Fide Vitae မှလှူဒါန်းသောအခြားစာအုပ်များအတွက် အထူးကျေးဇူးတင်ပါသည်။ Rev Solomon ဖတ်ပြီးရင် သူ့ကျောင်းသားတွေ ဖတ်ဖို့ စာကြည့်တိုက်ထဲမှာ ထားမည်ဖြစ်သည်။

Gilead Balm Home (GBH) နှင့် ဓမ္မပညာကောလိပ် (BIT)



Gilead Balm Home သည် မိဘမဲ့ကလေးများ သို့မဟုတ် ခက်ခဲသောမိသားစုမှလာသော ကလေးငယ်များအတွက် ခရစ်ယာန်အိမ်တစ်လုံး ထောက်ပံ့ခြင်းသည် Elder Habakkuk ၏အမှုဆောင် လုပ်ငန်းဖြစ်သည်။ ကလေးအများစုသည် ချင်းပြည် နယ်မှလာပြီး ပညာရေးနှင့် ပြုစုပျိုးထောင်မှု လိုအပ်သည်။ သူတို့ထဲက အတော်များများဟာ

ဧဝံဂေလိတရားကိုကြားပြီး ခရစ်တော်ကို ယုံကြည်ကြသည်။ လောလောဆယ်တွင် Eld Habakkuk, Biak (သူ့ဇနီး) နှင့် Esther (Biak ၏ညီမ) တို့နှင့်အတူ ကလေး ၁၃ ယောက်ရှိပြီး Esther (Biak ၏ညီမ) သည် နေအိမ်ကို စောင့်ရှောက်သည်။

မစ်ရှင်အဖွဲ့သည် ဘုရားနှုတ်ကပတ်တော်ဝေမျှရန်၊ ဆုတောင်းရန်နှင့် ကလေးများအား အစေခံရန် GBH တွင် ညနေပိုင်းအချိန်ကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ အသက်မွေးဝမ်းကြောင်း လေ့ကျင့်ရေးနှင့် ၎င်းတို့၏ နောင်ဘဝ အဆင့်ကို စတင်သည့် လူငယ်အများစုသည် ကြီးပြင်းလာကြသည်။ GBH တွင်



စာမဖတ်တတ်သေးသည့် အသက် 5 နှစ်မှ 8 နှစ်ကြား ကလေးများကို ခေါ်ယူခဲ့သည်။ လည်ပတ်မှု၏ ထုံးစံတစ်ခုမှာ အိတ်တွေကိုဖွင့်ကာ ကျွန်ုပ်တို့ယူလာသော အဝတ်အစားများနှင့် အခြားပစ္စည်းများကို ဖြန့်ဝေပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ကလေးများနှင့် လူကြီးများ၏ စိတ်လှုပ်ရှားမှုကို ဖြစ်စေပါသည်။

ကလေးငယ်များ၊ လူငယ်များနှင့် လူကြီးများအတွက် ဗီတာမင်စီ၊ အိတ်ကောင်းကောင်းနှင့် စာရေးကိရိယာများကိုလည်း ယူဆောင်ပေးသည်။ မကြာသေးမီက လူငယ်တစ်ဦးသည် အလုပ်သွားရာလမ်းတွင် သူမ၏ လက်ကိုင်ဖုန်းကို လုယက်ခံခဲ့ရသည်။ သူတို့အသုံးပြုဖို့ရန် သုံးပြီးသောဖုန်းဖြစ်သော်လည်း ကောင်းသော မိုဘိုင်းလ်ဖုန်း(၂)



လုံးကို ယူဆောင်ပေးသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် လက်ခံရရှိကာ ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားခဲ့ပါသည်။ စင်္ကာပူနိုင်ငံရှိ ညီအစ်ကိုတစ်ဦးမှ စီစဉ်ပေးပြီး အရသာရှိသော ' KFC ' အစားအစာဖြင့် ထိုည၏ fellowship ကို အဆုံးသတ်ခဲ့ကြသည်။

အောက်တိုဘာလ 6 ရက် သောကြာနေ့နံနက်တွင် Pastor Jack Sin သည် 28 ယောက် B.Th ကျောင်းသား/သူများတက်ရောက်ခဲ့သော သမ္မာကျမ်းစာကျောင်းတွင် Receipts of Revival နှင့် ဆိုင်သော တိုတောင်းသောသင်တန်း ကို သင်ကြားခဲ့သည်။ စာကြည့်တိုက်အတွက်လိုအပ်သော စာအုပ်များကို ကျောင်းအုပ်ကြီး Rev Thwang Neil Bil အား ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။



ရိုးရှင်းသော အဆာပြေ အစားအစာ (မုန့်)များနှင့် စာရေးကိရိယာများကို ကျောင်းသား/သူ များအား ပေးအပ်ခဲ့ပါသည်။

ညီအစ်ကိုများနှင့် မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်း။

တင်းကျပ်သော သင်ကြားခြင်း နှင့် ဓမ္မအစီစဉ်များ ရှိသော်လည်း၊ ကျွန်ုပ်တို့ သိရှိခဲ့သည့် ညီအစ်ကိုများနှင့် တွေ့ဆုံမိတ်သဟာယဖွဲ့ခွင့်ရသောကြောင့် ဘုရားသခင်ကို ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

Rev Salai နှင့် သူ၏မိသားစု၊ Rev John Ling နှင့် သူ၏မိသားစုနှင့် Evangelical Presbyterian Church ၏ညီအစ်ကိုများ ပါဝင်သည်။ Minister Benjamin - သူ့မိသားစုနှင့် တွေ့ဆုံပြီး ဓမ္မအမှုနှင့် မိသားစုအတွက် သူ၏ ပေးဆပ်ရန် ကန်မှုနှင့် ဆက်ကပ်မှုအပေါ် နားလည်ပါသည်။



ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ ညဆုတောင်းခြင်း၌ သစ္စာရှိရှိ ပါဝင်သော Myitta နှင့် ပထမဆုံးအကြိမ် တွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ ဆန် ၂ အိတ် (စုစုပေါင်း ၅၅ ကီလိုဂရမ်) ကို ကျွန်ုပ်တို့ပေးသောလက်ဆောင် နှင့် ဝယ်ပြီး သူ၏ အသင်းသား/သူတွေကို ဝေငှခဲ့ပါသည်။ ဤလူငယ် မိသားစုများကို အားပေးရန်အတွက် စာရေးကိရိယာများ၊ ဗီတာမင်နှင့် အစားအစာများ ယူဆောင်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။



နေပြည်တော်၌ရှိသော တရားဟောဆရာမ Lapuii နဲ့ သူမ၏ခင် ပွန်း ဖြစ်သူ ဆရာစိုးတို့ဆီ အလည်သွားဖို့ အဆင်မပြေနိုင် သော်လည်း ကျွန်ုပ်တို့သည် Mercy Church Widows သာသနာနှင့် အောက်တိုဘာလ 21 ရက်နေ့တွင် ခွဲစိတ်မွေးဖွားခြင်းအတွက် မေတ္တာလက်ဆောင်များနှင့် စင်္ကာပူမှ လက်ဆောင် ပစ္စည်းကိုလည်း သူ့မိသားစုအတွက် ပေးပို့ခဲ့ပါသည်။



ခရီးစဉ်၏နောက်ဆုံးညတွင်၊ Reformed Fellowship of Myanmar ခေါင်းဆောင်များက ကျွန်ုပ်တို့အား ညနေစာသုံးဆောင်ပြီး မိတ်သဟာယဖွဲ့ရန် ဖိတ်ခေါ်ခဲ့သည်။ ထိုညစာစားပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံရှိ ခရစ်ယာန်များနှင့် အသင်းတော်များ ရင်ဆိုင်နေရသော စိန်ခေါ်မှုများကိုလည်း ကောင်းစွာနားလည် သဘောပေါက်ခဲ့သည်။

နိဂုံး

Biblical Reformed Seminary နှင့် Myanmar Theological Seminary ၏ အဓိကကျောင်းအုပ်ဖြစ်ပြီး ကျွန်ုပ်တို့၏အိမ်ရှင် (host) ဖြစ်သာမကပဲ နောက်ဆုံးနေ့အပြန်မှာမှာ ကျွန်ုပ်တို့အား လေဆိပ်သို့ပို့ပေးသော Rev David Khobal ၏အဆိုအရ



အခြေအနေသည် အလွန်လျင်မြန်စွာ ပြောင်းလဲနိုင်သော်လည်း ဤကဲ့သို့ အလွန်မသေချာ မရေရာမှုများနှင့် မငြိမ်မသက်ဖြစ်နေသော ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကရုဏာ၊ အကာအကွယ်နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကိုပေးသော ဘုရားရှင်အား ကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။ တစ်နည်းအားဖြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံကို သွားဖို့ စိုးရိမ်မှုတွေ ရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ၎င်းသည် ဘုရားသခင်၏ အလိုတော် ဖြစ်ကြောင်း အပြည့်အဝ ယုံကြည်သည်။ ဤခရီးတစ်လျှောက်လုံးတွင် ကျွန်ုပ်တို့၏ သစ္စာရှိလမ်းပြသူ၊ ကျွန်ုပ်တို့၏ရဲတိုက်နှင့် ကျွန်ုပ်တို့၏ကယ်တင်ခြင်းကျောက်ဆောင် ဖြစ်တော် မူသော ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းပါသည်။

ဆာလံ ၁၂: ၇ ၊ ၈ “ထာဝရဘုရားသည် မကောင်းသောအမှုအရာ အလုံးစုံတို့ကို ကွယ်ကာ၍၊ သင်၏အသက်ကို စောင့်တော် မူလိမ့်မည်။ ထာဝရဘုရားသည် သင်၏ ထွက်ခြင်းနှင့် ဝင်ခြင်းတို့ကို ယခုမှစ၍ အစဉ်အပြတ် စောင့်တော်မူ လိမ့်မည်။”

Rev. Dr Jack Sin
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church
Singapore

